
Svar fra Asker Venstre 

 

Overordnet arealforvaltning 

 

1. Venstre har tatt initiativ til å ta ut betydelige arealer som var avsatt til boligbygging i forslaget 
til ny arealdel. Til sammen er det tatt ut 4000 dekar fra boligområde og lagt til LNFR, og 1000 
dekar lagt tilbake til matjord. 
Venstre har også tatt initiativ til temaplan for Naturmangfold som sluttbehandles i 
kommunestyret nå i juni.  
 

2. I forbindelse med temaplan for naturmangfold er det jobbet frem et stort kunnskapsgrunnlag. 
Dette baserer seg på den kunnskapen vi allerede har. Vi har ikke tilstrekkelig kartlagt naturen 
i Asker, og dette er derfor en av strategiene i temaplan for naturmangfold.  
 

3. Det må settes av ressurser til dette arbeidet. Vi må også sørge for at grundig kartlegging 
gjøres ved nye byggeprosjekter. Innføring av areal- og naturregnskap vil være et viktig 
verktøy. Men det aller viktigste blir å ikke bygge ned natur, men heller bygge på områder 
som ikke tar natur. For eksempel åpne for boligbygging på ubrukte næringsarealer ved 
kollektivknutepunkt.   
 

4. Ja. 
 

5. Ja. Venstre mener at klimakrisen ikke kan løses ved å forverre naturkrisen. Disse må sees i 
sammenheng, og løses samlet. Intakt natur er den viktigste bufferen mot klimaendringene. 
Arealer til energiformål må først og fremst komme fra transformasjon av allerede nedbygd 
areal. Vi kan ikke bygge ned natur for energiformål. Arealnøytralitet må være det bærende 
prinsippet også på dette området.  
 

6. Ja. Asker Venstre vil begrense hyttebygging til eksisterende hytteområder. Vi vil ha en 
restriktiv holdning til nye bilveier og økt parkering i eksisterende hytteområder. Vi vil 
utarbeide en strategi for fritidsboliger i Asker, som for eksempel deleordninger.  
 

7. Venstre vil verne om naturen og vil at vi innen 2030 skal restaurere og reetablere mer natur 
enn det som går tapt. Venstre vil følge opp de mål og ambisjoner som settes i temaplan for 
naturmangfold. I tillegg til å følge opp de mål som er satt i temaplan handling mot 
klimaendringene når det gjelder arealnøytralitet. Slik vi har gjort i hele denne perioden. Asker 
var først i landet med støtte til global naturavtale.   
 

8. Eksempler på natur som kan restaureres er degraderte myr- og våtmarksområder, 
kantsoner, ålegrasenger, tareskoger og bekker som er lukket. I 2022 vedtok Asker kommune 
at alle myrer på kommunal grunn med et restaureringspotensial stilles til disposisjon for 
restaurering. Kartlegging av slike områder gjennomføres nå i 2023. Asker Venstre vil bevare 
og etablere vegetasjonssoner for infiltrering av regnvann langs vassdrag for å redusere 
avrenning, erosjon og nedslamming av Oslofjorden. Vi vil at Asker skal delta i piloter for å 
styrke livet på havbunnen, med bygging av rev og ålegrasenger. Vi vil at det settes krav til 
naturrestaurering i forbindelse med større reguleringer og byggesaker.  
 
Jordvern og matsikkerhet 
 

9. Fra vårt program: Asker kommune har en skjult matreserve i egen jord som vi burde forvalte 
eller ha en klar plan/mulighet for utnyttelse av hvis behovet oppstår. En kjøkkenhage på 200 
kvm vil gi ca 1 kg mat pr dag gjennom et år. Det utgjør ca 250 gram næringsrik kost per 



person i en familie på fire.   
Asker Venstre vil: Jevnlig tilby kurs/folkemøter på innbyggertorgene for opplæring av 
innbyggerne innen dyrking av egen hage. Asker Venstre arrangerte et slikt folkemøte i mars i 
år, med en fullsatt sal i Fyrstikken i Heggedal. Videre vil vi aktivt stimulere til kolonihager på 
kommunale tomter. Vi vil få utarbeidet en kortversjon av «Beredskapshagen», en bok som 
bygger på Datsja prinsippet og utnytting av egne kjøkkenhager. Målet med dette er å spre 
kunnskap om dyrking av egen hage.  
 

10. Asker Venstre sier nei til omregulering av matjord.  
 
Oslofjorden 
 

11. Venstre var initiativtaker til å få på plass en forvaltningsplan for Oslofjorden. Det var et 
representantforslag fra Ola Elvestuen, Abid Raja og Carl Erik Grimstad fra 2018 som var 
opptakten til det vi nå kjenner som «Helhetlig tiltaksplan for en ren og frisk Oslofjord med et 
aktivt friluftsliv.» Venstre i Asker har vært pådriver for å følge opp planen og har initiert flere 
politiske saker om dette. Asker kommune har nylig vedtatt Temaplan for Vann og Vannmiljø 
med strategier og handlingsplaner. Asker har vedtatt en høy fornyingstakt for vann, avløpsrør 
og pumpestasjoner som vil bidra til redusert overløp av kloakk til vassdrag. Det er nylig 
vedtatt å nedlegge 2 mindre renseanlegg som skal erstattes med overføringsledninger til 
VEAS og nytt regionalt renseanlegg i samarbeid med Drammen og Lier. Asker kommune 
jobber tett med landbruket for å redusere nitrogenavrenning til vassdrag. Asker Venstre har 
blant annet vært pådriver for at det er innført 2 hummerfredningssoner, utarbeidet strategi for 
stillehavsøsters, handlingsplan plast og vedtatt påbud om rensing av spylevann fra 
vedlikehold av fritidsbåter i havner som leier på kommunal grunn, for å nevne noe. Asker 
Venstres valgprogram inneholder en liste over ytterligere tiltak og – ja – vi vil bidra til å 
innføre tiltak som Miljødirektoratet og Statsforvalteren anser som nødvendig.   
Askers arbeid med helhetlig tiltaksplan for en ren og rik Oslofjord med et aktivt friluftsliv:  

  
▪ Redusere utslipp fra avløpssystemene  
▪ Redusere avrenning fra jordbruket  
▪ Redusere tilførsler av miljøgifter og marin forsøpling  
▪ Ivareta sårbare arter, utvalgte naturtyper, kulturminner og kulturmiljøer  
▪ Bedre allmennhetens tilgang til strandsonen  
▪ Legge til rette for kystnært friluftsliv for alle befolkningsgrupper  
▪ Tverrgående tiltak for en helhetlig forvaltning av Oslofjord  
 

12. Ja, utfordringene må løses på tvers av sektorer. Derfor har vi i Asker organisert arbeidet med 
en arbeidsgruppe med deltakere fra alle tjenesteområder. I tillegg til politisk deltakelse, 
oppfølging av tiltakskort og rapportering.  
 

13. Fra vårt program: Utføre en streng håndheving av tiltak i 100-meterssonen. Dispensasjoner 
skal ikke gis.  
 

14. Fra vårt program: Asker Venstre vil jobbe for et forbud mot bunntråling for å redusere den 
totale belastningen på det marine økosystemet. Vi vil delta i piloter for å styrke livet på 
havbunnen, med bygging av rev og ålegrasenger.  
 

15. Fra vårt program: Asker Venstre vil opprette forbudssoner for all fisking. Vi vil arbeide for 
bedre informasjon av fiskereglene og sørge for oppsynsvirksomhet i samarbeid med andre 
kommuner.  
 
Skog/Marka 
 



16. Asker Venstre vil kartlegge og utarbeide plan for bevaring av naturmangfold og biologisk 
mangfold. Arealregnskap og naturregnskap.  
 

17. Hva er FNs anbefalte nivå på vern av skog? Det nasjonale målet er 10%. Asker har til nå 
vernet 6%. Skogvern baseres på frivillig vern og innebærer at miljømyndighetene definerer 
hvilke skogtyper og naturkvaliteter som bør vernes. Asker kommune skal søke økt vern av 
områder i kommuneskogen (i dag er 17,5% vernet) og veilede private skogeiere om frivillig 
vern. Asker Venstre vil jobbe for å utvide Blåfjell naturreservat i Kjekstadmarka. Vi må sikre 
at de naturfaglige anbefalingene for representantivt vern nås.  
 

18.  
 

19. Venstre har jobbet for representativt vern av skog etter naturfaglige anbefalinger og det vil vi 
fortsette med. Norge har undertegnet den internasjonale naturavtalen, og det forplikter også 
på kommunalt nivå.  
 

20. Signering av naturavtalen vil måtte få konsekvenser for justering av flere lovverk.  
Skogbruket i Asker er allerede regulert delvis gjennom Forskrift om skogbehandling og 
skogsdrift i Oslo og nærliggjande kommunar. Denne forskriften legger føringer med blant 
annet meldeplikt før hogst og maksimal flatestørrelse ved skogbrukstiltak i Marka. Forskriften 
trådte i kraft 1. januar 2022. Asker Venstre er for å utvide markalovens virkeområde. Se også 
henvisning til Venstres forslag på Stortinget i spørsmål 24.   
 

21. Asker kommune skal praktisere naturvennlige hogster i kommuneskogen der det er egnet og 
oppfordre private skogeiere til det samme. Asker kommune skal formidle kunnskap om 
naturvennlig skogbruk og skogens rolle som karbonbinder og karbonlager.  
 

22. Lokale skogeierlag og skogeiersamvirkene er viktige kunnskapsformidlere ut til sine 
medlemmer. Gjennom fagsamlinger blir skogeiere informert om ny kunnskap om bla 
naturvennlig og bærekraftig skogbruk. Statsforvalteren holder kurs og informerer 
kommunene om skogfaglige tema og kommunen videreformidler dette til skogeiere på møter, 
befaringer og i informasjonsskriv.   
Skogens rolle i karbonkretsløpet er et forskningsfelt i utvikling, og det kommer stadig ny 
kunnskap om temaet. Det er nødvendig med en bærekraftig og økonomisk forsvarlig drift av 
skogen, som samtidig sørger for høy karbonbinding. Dette betyr at kommunen må holde seg 
oppdatert på enhver tids gjeldende kunnskapsstatus på området. Kommunen må også sørge 
for at Askers skogeiere besitter den kunnskap som skal til for å drive skogen på en 
klimavennlig måte.  
 

23. Venstre er for meldeplikt for skogbrukstiltak av flerbrukshensyn.  
 

24. Venstre er for at all skog med store naturverdier skal sikres uavhengig av om de er innenfor 
eller utenfor en grense. Vi hadde i vårt program for denne perioden dette med. I forbindelse 
med arbeidet med kommuneplanens arealdel, ble det gjort en grundig vurdering om utvidelse 
av kommunal markagrense til Asker syd. Asker kommune har store sammenhengende 
skogsområder sørover som ikke ligger innenfor markagrensa og dermed markalovens 
virkeområde. Det er ønskelig at disse områdene vernes mot utbygging og sikrer 
tilrettelegging for friluftsliv, rekreasjon og idrett. Konklusjonen på vurderingen om innføring av 
markagrense, er at en kommunal markagrense ikke vil gi noe sterkere vern utover det man 
oppnår med arealformål LNF. Både skogsdrift, ferdsel, landbruk og idrett styres gjennom 
regelverk som er gjeldende både innenfor og utenfor Marka. Dette er kortversjonen. Det vil 
bli for langt å ta alt med her.  
  
Venstre har fremmet forslag på Stortinget om at kommuner skal få muligheten til å 
implementere egne verneforskrifter. Forslaget lød som følger: “Stortinget ber regjeringen 

https://ddec1-0-en-ctp.trendmicro.com/wis/clicktime/v1/query?url=https%3a%2f%2fwww.regjeringen.no%2fcontentassets%2f84341a4644574822a62d4b699a91dc7f%2fforskrift%2dom%2dskogbehandling%2dog%2dskogsdrift%2di%2doslo%2dog%2dnarliggjande%2dkommunar.pdf&umid=c8cef6b5-0ae0-420d-86bd-5c3efef30c4e&auth=dd19b9dcee1f994923842c9d1b0759ce30cbc2b2-552f9959766b3a35dced1c47c5c60bfe81882be2
https://ddec1-0-en-ctp.trendmicro.com/wis/clicktime/v1/query?url=https%3a%2f%2fwww.regjeringen.no%2fcontentassets%2f84341a4644574822a62d4b699a91dc7f%2fforskrift%2dom%2dskogbehandling%2dog%2dskogsdrift%2di%2doslo%2dog%2dnarliggjande%2dkommunar.pdf&umid=c8cef6b5-0ae0-420d-86bd-5c3efef30c4e&auth=dd19b9dcee1f994923842c9d1b0759ce30cbc2b2-552f9959766b3a35dced1c47c5c60bfe81882be2


legge til rette for mer lokalt vern av naturområder ved å støtte etablering av markagrenser 
med forskrifter der kommuner går inn for dette.”  
 
Klima og samferdsel 
 

25. Venstres politikk er å bygge kollektivnært i prioriterte vekstområder, fortetting ved 
kollektivknutepunkter. Venstre vil jobbe for et bedre og billigere kollektivtilbud, og at det skal 
være enkelt å reise kollektivt. Venstre har lenge jobbet for et nytt takst- og billettsystem. Nå 
har vi et system som deler kommunen ved å ha hele tre ulike takstsoner. Det er også de med 
det dårligste kollektivtilbudet i kommunen som betaler mest. Sånn kan vi ikke ha det.   
Asker Venstre vil jobbe for mer buss i hele Asker, inkludert bestillertjenester, et utvidet 
hurtigbåttilbud på fjorden som kan avlaste allerede sprengte fylkesveier, flere og raskere tog, 
tryggere veier med blant annet miljøgater, satse på sykkel og prioritere trafikksikkerhet.  
 

26. Asker Venstre er for en fornyelse av E18 som vil øke trafikksikkerheten og gi bedre 
fremkommelighet for buss, syklister og næringstrafikk, samt skaper bedre lokalmiljø og 
byutvikling ved å legge E18 i tunnel under Asker sentrum og mellom Nesbru og Holmen. 
Røykenveien i tunnelløsning inn mot ny E18 vil bedre fremkommeligheten for bussene. Ny 
tilkobling for Slemmestadveien vil bedre trafikkavviklingen og redusere belastningen for 
stedet Holmen og Fekjan/Billingstadveien.  
 

27. Fortsette det arbeidet vi gjør. Følge opp i alle saker, og følge opp at vedtakene, målene og 
indikatorene i temaplan handling mot klimaendringene følges. Asker ligger an til å nå målet 
som er kutt på 67% innen 2030.  
 
Stedsidentitet 
 

28. Asker Venstre har i sitt valgprogram definert 13 viktige tettsteder, fra Høn til Holmsbu, og 
hvordan vi ønsker en utvikling i tråd med stedenes identitet. Venstre mener at byene og 
tettstedene i Norge både skal være gode steder å bo og vokse opp, og ta sin del av ansvaret 
for en bærekraftig utvikling. Næringslivet, frivilligheten, lokaldemokratiet, kultur og 
innbyggerne spiller på lag for å lage løsninger som gir plass til alle og lar hver enkelt av oss 
leve i tråd med egne ønsker, evner og behov – samtidig som vi tar vare på naturen og det 
biologiske mangfoldet.  
Askers store potensiale er i de mange unike tettstedene. Vi vil arbeide for sterke 
lokalsamfunn i hele Asker, hvor folk får utfolde seg, har gode møteplasser for alle 
generasjoner og et bredt og variert fritidstilbud.  
Fremtidens sentrum og tettsteder i Asker skal utvikles etter prinsipper om bærekraft og 
livskvalitet for innbyggerne. Det må bygges variert, med en god fordeling av boliger, handel 
og servicefunksjoner, som gir gode opplevelser. Kvalitet i by- og stedsutvikling må bety et 
sterkt fokus på arkitektur som må stå i samsvar med eksisterende bebyggelse. Leiligheter 
må bygges med ulik størrelse. Solforhold og viktige siktlinjer skal i størst mulig grad sikres, 
og det skal være rik tilgang på lekeplasser, grønne lunger, sammenhengende grønne 
korridorer og turstier.  
Gode lokalmiljø har også et mangfold av aktiviteter, slik at alle finner noe de kan trives med. 
Venstre mener at hvis kulturen, idretten og frivilligheten får frihet til å utfolde seg, får vi et mer 
mangfoldig tilbud for innbyggerne. Kommunen spiller samtidig en viktig rolle i å legge til rette 
for både organiserte og egenorganiserte aktiviteter, og et trygt og attraktivt uteliv.  
 

29. Asker Venstre vil utvikle helhetlige områdeplaner for alle større tettsteder med mål om 
levende lokalsentre, variert bebyggelse og næring og grønn transport.  
 


